
Assitents: Xavi Palos, Quim Carreras, Núria Sau ( Andròmines ), Eloi ( Nadir ), Víctor i Rocío
( BitLab ), Jose ( SePra ), Silvano ( La Fàbric@ ), Mar ( Base Ò ).

S’excusa: Aina ( Espai Ambiental )

1-Impulsem Xes BCN.
2-Impulsem 2023.
3-Impulsem La Tribu.
4-Enfortim ‘22.
5-Règim Intern.
6-Incident Martí i Pous.
7-Proposta crowdfounding.
8- Retorn Permanent XES.
9-Retorn Xes Barcelona.
10-Retorn Tardor Solidària.
11-Comissió Feminista
12-Valoració Fira ESS 2023.
13-Propostes Festa Major de Sant Andreu.

1-Impulsem Xes BCN.
Des de Sant Andreu podríem compartir l'eina de Mapeig de Civics, així com Eines i
projectes d'Espai Ambiental (com vaters Secs), Comunitats Energètiques o Mercats de
Pagès (o Agora Pagesa).

La idea és intercooperar entre territoris de barcelona , xarxes i protoxarxes.
Eines per poder fer lobbies.
Recollir propostes, bones pràctiques, metodologies.

Mercat de pages o wc sec. proposar activitats i projectes que funcionin de manera circular i
demandes compartides. què oferim, què demanem.
Intercooperar entre territoris.
Xes SA es presenta sola.

2-Impulsem 2023.
S’explica el projecte. Comunitat energètica a com a bona pràctica.
Quan es va fer el tríptic es va fer un tipus “entrevista” a totes les sòcies.
Preguntes estructurades per recollir propostes, pot servir per el futur.

3-Impulsem La Tribu.
Xavi va rebre un mail de La Tribu, demanant carta de suport.
Es decideix que es fa la carta de suport desde Xes Sant Andreu.

4-Enfortim ‘22.
Hem de moure el formulari i la fitxa de les receptes. De moment en tenim 10. X Palos va
proposar Manel Almirall.



Es decideix recuperar el llibre, recuperar algunes que ell cregui que encaixen , Horts
comunitaris. Baró de Viver, Torre Sagrera. Parades del Mercat de Sant Andreu. Projecte de
exparadistes del Mercat de Bon Pastor ( Lola ) . Casal de la Gent Gran.

Contactar amb espais que tinguin cuina comunitària i presentar el projecte.

Ateneu L’Harmonia fer activitats, grabar alguna recepta.

5-Règim Intern.
Jose passa la seva proposta de Règim Disciplinari.
Pactar i matitzar el relat. Frase introductoria per decidir quan aplicarem el regim
sancionador. Els estatuts diu que ha d'haver un règim disciplinari. L'hem agafat de la XES i
l'hem ampliat.

Ampliar i reformular les dates de pagament de les factures. Ampliar a 60 dies. Respectar els
acords amb els proveïdors.

Debat sobre com afecta aquest règim intern a les entitats que formen part de la XES i com
es compatible o incompatible amb els regims interns propis.

Debat sobre la frontera de la representativitat.

6-Incident Martí i Pous.
S’exposa que, fa un parell de setmanes vam sentir uns alumnes de l’institut Martí Pous
cantant consignes franquistes. Es va parlar amb direcció desde la cooperació i
l’acompanyament i es segueix amb contacte per proposar recursos i fer un seguiment.

Aritz parla d’un llibre sobre 20 afusellats al camp de la Bota, es pot proposar una activitat
entorn el llibre per fer veure que també va afectar a nivell local.

Nadir proposa una formació “ No ho neguis”, en la que estan treballant amb Intered.Es
tracta d’abordar els negacionismes i discursos d'odi entre persones joves. ës una formació
específica per professorat i dinamitzadores joves de centres cívics.Proposen desactivar
discursos a través de les XXSS.

Es proposa parlar amb l'AFA, som conscientes que es un problema que desborda l'espai de
linstitut i abordar el conflicte de manera comunitària.

Maite tornarà a parlar amb el director de l'INS directament abans de compartir a la taula de
recinte.

Estrena de Club del Odio, película interessant sobre el tema.



7-Proposta crowdfunding.
S’exposa la proposta. Busquem una alternativa a les subvencions.

Finançament d'entitats Matchfunding o Civil. Que cada una de les entitats participem amb
recompenses.

Relacionar-ho amb aniversari d'estiu i aniversari d'hivern.

Definir les quantitats. Minims i optims.

Silvano diu que prefereix una qüota anual.
Quim diu que una cosa no treu l’altra, estudiar-ho a mig termini.
Diu que el crowdfunding es per completar el pressu anual. Quina època és la millor per
fer-ho ? després de l’estiu. Què poden oferir les entitats sòcies? ens emplaçem a una altra
trobada, contactar amb Javi.
Anual o acotada, millor aquesta per tenir dates clares i poder fer campanyes. Temporalidat
definida.

Per quantia i especificitats de la XES millor temporal.

8- Retorn Permanent XES.
1. Escola d'estiu: Encara no se sap data ni si es realitzarà.

2. Valoració i validació del Reglament Laboral .

3. Participació en un projecte europeu. El projecte pot servir per cobrir la major part de
les línies de treball que s'ha marcat XEC-comunitàries convidats per direcció
general.

9-Retorn Xes Barcelona.

Parlem de l'activitat dels semàfors / Impulsem / contacte a oficina tècnica de comunalitats.
1. Semafor trobada amb els responsables polítics

2. Impulsem xes bcn
3. Contacte a comunalitats i Coòpolis per activar un espai on es trobin les

comunalitats de barcelona. Espai de suport mutu i compartició. Copolis convidats
pèrque estem fent derivacions cap a elles per fer coopes. Evitar el col·lapse de
coopolis, caldrien mes recursos. Tb convidar a la Hidra.



10-Retorn Tardor Solidària.
Comparatiu de l’escola pública/laica amb la franquista..Lema d’aquest any : Dret a l
l’educació.
Inici 30 de setembre. 4 novembre festa cloenda trinitat vella. Activitat antifeixista.

11-Comissió Feminista.
Estem dissenyant les fases del projecte,

Per la propera trobada hem de contactar amb la Clara de la Capçalera i amb Ca la dona i
així per una banda conectarnos amb altres projectes de salut comunitària.

1. Preparar full explicació intro del projecte per anar-lo presentant.

2. Preparar amb temps la subvencio de la dipu.

12-Valoració Fira ESS 2023.

S’envia el mail per recollir info sobre la Fira especificant que el punt X s’acabarà d’aclarir.
Després s’enviarà l’acta.

Creiem que podem valorar que la comi de fira sigui anual per a poder fer millor la feina

Silvano:
Resultats millors en relació a la fira de l'any passat. Molt caliu. Activitats encertades.
Exposa que hi ha hagut errors en organització interna.

Rocío:

positiu:

- valoro súper positivament el nou espai i la nova col·laboració amb Bon Pastor

- aquest any vam tenir molta més afluència de persones

- la paella boníssima

a millorar:



- trobar una manera més organitzada de treballar plegades.

- treballar la comunicació amb més temps

- poc interès de sòcies de la XES amb les parades.

Plantejo repensar el format fira. Repensar també el format de com creem relat si no fem
xerrades i treballar-ho tenint en compte el nou espai.

Víctor:

Molt d'acord amb el que apunta la Rocío. I em suma la importància del darrer punt de
recuperar la part de xerrades i relat, en format ente setmana en collab amb l'Harmonia per
exemple.

Xavi Palos:

Jo penso que tenim la asignatura pendent de comunicació. considero que en general no li
treiem suc a les activitats.

La Regadora:
Hi va haver molta afluència de gent durant tot el dia, fet que ens va permetre interactuar de
manera fructífera amb altres entitats i amb persones interessades en el nostre projecte.

Un dels aspectes més positius de la nostra participació en la fira va ser l'oportunitat
d'atraure l'interès cap al nostre projecte. Tot i que actualment no estem buscant més
membres per la cooperativa d'habitatge, considerem que és important integrar-nos en
aquests espais del territori per crear sinergies. A més, vam notar que la fira va servir com a
plataforma per connectar amb la gent del barri i dels barris adjacents. Això ens va aproximar
a altres entitats i ens va permetre establir sinergies amb elles.

Núria:
Molt positiu que es fes conjuntament amb les festes bon pastor i al bon pastor, però cal
millorar la coordinació amb la comissió de festes i les tasques que cadascuna fa.

El tema punt de llum i demés, segon any que ens passa... l’any vinent no portarem les
màquines, portarem una altra cosa. Com Andròmines també anem aprenent en el procés.

Fem constar en acta que Silvano vol tornar a representar a les XXLL.


